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    Vážení občané,                                                          
rok se nám přehoupl do druhé poloviny. Zda do té příjemnější či méně příjemné bych už nechal na každém 
z Vás. Zde na obecním úřadu se nám roční období v návaznosti na agendu moc rozlišovat bohužel nedaří. 
Je to dáno hlavně papírováním, které nás zaměstnává rovnoměrně po cel. rok (a je ho stále více) a dále pak 
neustál.m sledováním vyhlášen.ch dotačních v.zev, které by mohly b.t pro naši obec zajímavé a hlavně přínosné 
a uskutečnitelné. 
Ti z vás, kteří přijdou ve dnech 7.10. nebo 8.10.2016 odevzdat svůj hlas krajsk.m zastupitelům, si určitě všimnou 
nového povrchu parket v kulturním domě. V jarním čísle jsme se zmínili, že počala rekonstrukce parketové 
podlahy. Myslím si, že firma Labaj z Ústí u Vsetína, odvedla dobrou a kvalitní práci. Z celkové částky 160 tis. 
Kč nám Zlínsk. kraj přispěl polovinou, což urychlilo naše rozhodnutí se do opravy pustit. Stejně tak jsme se 
s přispěním Státního zemědělského intervenčního fondu (dále jen SZIF) pustili do opravy jediné lesní cesty. 
Vedl nás k tomu jedin. důvod. Firmy, které nám vytěžené dřevo odvážejí z lesa, nám již odmítly na skládku 
jezdit. Důvodem byly obavy řidičů těžk.ch souprav jak o své zdraví, tak o majetek jim svěřen.. Ne všem se 
tato nová cesta zamlouvá. Chápu jejich v.tky, že lesní cestička je podstatně příjemnější na pohled (v případě 
sportovců i na běh, procházky) – nebylo ale jiné volby. To, že měla investice ve v.ši 1,29 mil Kč bez DPH smysl, 
se ukázalo záhy. Kůrovec letos řádí podstatně více než loni a bez ostychu decimuje porost. Bez cesty, na kterou 
SZIF naší obci přispěl více jak jedním milionem korun (80% uznateln.ch nákladů), bychom dřevo z lesa jen 
těžko odváželi. Přeji vám všem krásné podzimní dny a bohatě sklizenou úrodu. 
                     starosta Ivo Veselý 

    Diamantová svatba                                   
Dne 3.9.2016 zazněl úderem 
dvanácté hodiny v restauraci 
Pod Jarčovsků Kulů svatební 
pochod. Manželé Ludmila 
a Jaroslav Porubovi oslavili 
úctyhodné šedesáté výročí 
sňatku-diamantovou svatbu. 
Jejich sňatek se uskutečnil 
25.8.1956. V letošním roce 
obnovili svatební slib a znovu 
potvrdili svým „ANO“ 
vzájemnou lásku, úctu 
a podporu. K významnému 
výročí jim popřála nejbližší 
rodina a za obecní úřad 
starosta p.Veselý s členkami 
sociální a kulturní komise. 
Ještě jednou srdečně 
blahopřejeme a do dalších 
let přejeme hlavně zdraví, 
radost ze života, hodně lásky 
a porozumění.     Iveta Bačová



    TFA Jarcová 17.7.2016                       
Po loňském oťukávání našich soutěžících v nejtvrdší hasičské disciplíně – TFA, jsme se rozhodli zkusit 
uspořádat takovou soutěž i u nás. Umístění trati padlo na motokrosovou trať. Protože každá soutěž je jiná, 
s jinými překážkami, jinak dlouhá a v tom je kouzlo této disciplíny, nejde se strojově naučit. Začaly přípravy 
s rozmístěním překážek. Jako vždy při našich soutěží promluvilo počasí. Celou sobotu propršelo. Ani neděle na 
tom výhledově nebyla nejlépe, poněvadž od Slovenska se blížila mohutná dešťová fronta. Naštěstí se nakonec 
zastavila u Vsetína, takže déšť se protentokrát naší soutěži vyhnul. Na první ročník se sjelo 57 soutěžích 
z české republiky, Slovenska a Německa. Poněvadž dráha byla po deštích rozmoklá, pořadatelé se po poradě 
s rozhodčími dohodli na určitých změnách. Vzhledem k podmáčenému terénu všichni startovali k svislé 
překážce s žebříkem. Pak je čekala naše novinka takzvané stupně vítězů - překážka z europalet. Následovaly 
pneumatiky rozdílné velikosti pro ženy a muže, obě však žádná hračka. Bezmála stometrový běh vyznačeným 
koridorem a na muldě hammerbox. Muži deseti kilovým kladivem 60x (30 úderů na dolní a 30 na horní 
příčku), ženy 30x. Sešup z rozbahněné muldy, zatáčka a rychle k přemístění figuríny. A zase běh podmáčeným 
terénem, přesun hadice, přeskoky pneumatik, což při vyčerpání není vůbec sranda. Znovu běh přes dvě 
nižší překážky. Pak čekal všechny žebřík a výstup 
na unimobuňku a další novinka na Vsacké lize, 
slaňování po nakloněné rovině. Účastníkům se trať 
velmi líbila a pořadatelé byli spokojeni. Za SDH 
Jarcová stabilně běhají Vlaďka Kalná, která na 
domácí trati vyhrála a Radek Březovják, Josef Vlček 
vzhledem ke změně zaměstnání a nedostatku času 
letošní sezonu běhá sporadicky. Vlaďka a Radek byli 
přijati do údajně nejtvrdšího závodu v ČR v Praze na 
Petříně, kam bylo vybráno sto nejlepších z republiky. 
Popravdě řečeno běh do 306 schodů v třívrstvém 
obleku, dýchacím přístrojem a helmou a ještě plnit 
fyzicky náročné disciplíny jim vůbec nezávidím.                                                                                                    
Za SDH Jarcová Jaroslav Šula

     Volejbal                                                                                                         
Jak už je v Jarcové dobrým zvykem, na začátku letní volejbalové sezóny proběhl 
dne 28. 5. 2016 na jarčovských kurtech již tradiční turnaj amatérských smíšených 
družstev ve hře pod vysokou sítí. Tohoto jarního turnaje se opět zúčastnilo celkem 
10 smíšených družstev. Po celodenních bojích, na jejichž regulérní průběh dozírali 
přísní rozhodčí, se v konečném zúčtování umístilo domácí družstvo pod názvem 
Kalamita těsně za stupni vítězů na 4. místě, další domácí tým pod názvem Valaši 
získal bronzové medaile. V průběhu léta potom družstvo Kalamita objíždělo 
i turnaje pořádané v okolních obcích, kde se povětšinou umístilo na stupních 
vítězů. Kromě klasického volejbalu je v Jarcové velmi oblíbený i beachvolejbal. 
Krásné hřiště s bílým křemičitým pískem je využíváno celé léto jak místními 
hráči, tak i hráči z okolí. Každý si tak může vyzkoušet, o jak náročný, ale i zábavný 
sport se jedná. 
Věra Šulová 



    Upozornění občanům:                            
Rekonstrukce elektrických rozvodů v kulturním domu: Jak jsme vás informovali v minulém čísle, 
havarijní stav elektrických rozvodů v kulturním domě a obecním úřadu si vyžádal jeho kompletní rekonstrukci. 
K dnešnímu dni jsou hotovy všechny důležité rozvody jak v kulturním domě, tak v budově obecního úřadu. 
Tím zbývá zrekonstruovat už jen místnost stávající knihovny (ta se dokončí ještě letos), chodba do sálu včetně 
pronajatých místností (čalounictví a cukrárna) a sklepy. Do těchto zbylých prostor se pustíme, jakmile budeme 
mít jasnou představu jejich využití (týká se hlavně sklepních prostor). 
Digitalizace televizního a kabelového rozvodu v Jarcové: První zmínky o existenci šíření televizního 
signálu po kabelu v obci Jarcová pochází z roku 1983, kdy byl ve svahu u Táborských zakopán anténní stožár 
a nataženy první desítky až stovky metrů speciálního zemního koaxiálního kabelu, kterým byly šířeny dva 
Československé a jeden Polský televizní program pro dolní část obce a Podskalí. Po čase, v roce 1994, byla 
vyprojektována a postavena firmou Satturn Holešov s.r.o. část rozvodu, která pokryla zbylou část obce. Jednalo 
se o kabelový koaxiální hřebenový rozvod s přenosem do 450MHz. V tomto TKR bylo původně šířeno dvanáct 
analogových TV programů a rozhlas. V roce 2002 přešla správa a provoz TKR Jarcová pod společnost 4M Rožnov 
spol. s r.o. Postupně bylo doplňováno a rozšiřováno analogové vysílání až na dnešních 40 TV přenášených 
programů a čtyři DVB-T multiplexy. V roce 2011 byla modernizována externí síť o zesilovače a pasivní prvky, 
které významně stabilizovaly přenosové parametry sítě a umožnily obousměrný přenos tak, že o rok později 
bylo možno spustit datové přenosy služeb sítě Internet. Tento způsob šíření internetu po kabelu TKR umožňuje 
přenést uživatelům desítky až stovky Megabitů. Po provedení UP-GRADE systému v letošním podzimu budou 
navýšeny původní rychlosti Internetu z 10Mbps na 20Mbps za 250,-Kč a z 25Mbps na 40Mbps za 450,-Kč - tedy 
bez navýšení ceny. V současnosti si diváci pořizují do domácností moderní ploché digitální televizory, které 

    První letní kino v Jarcové                       
Jak jistě většina z Vás ví, v letošním a loňském se roce se mimo jiné i v naší obci, místní části za vodů, natáčel 
celovečerní film DĚDA, jehož příběh je částečně zasazen do doby první světové války, částečně do současnosti. 
Filmařům se tu natolik zalíbilo, že si Jarcovou vybrali i pro závěrečné setkání všech zainteresovaných 
po ukončení natáčení, tzv. dotočnou. Premiéra filmu a první reakce na něj svědčily o tom, že nejen lidem spjatým 
s Valašskem se film moc líbí. Když někdy v tu dobu přišla spoluautorka filmu, dnes již místní obyvatelka Marta 
Santovjáková Gerlíková a nápadem film promítnout v Jarcové, nápad se pochopitelně zalíbil i když nikdo 
nevěděl do čeho jde, nikdo takou akci nikdy nedělal, vybavení veškeré žádné a hlavně nikdo netušil, jestli 
někdo na film přijde, protože většina již navštívila film v kinech. Začali jsme tedy promítání lepit jak vlaštovka 
hnízdo. Lávky naše obecní, od manželů Stummerových a obce Mikulůvka, dataprojektor od studia Rožnov, 
ozvučení přes Kubu Bližnáka, plátno napřed půjčené z Poličné, nakonec jsem ho koupili, obecní notebook. 
Největší problém byl najít termín v nabitém letním programu. Nakonec se našla skulinka v pátek 19. srpna. Vše 
připraveno a nastalo nervozní očekávání, zda jsme něco neopomněli. Nachystali jsme i bonus ke vstupence 

 – chleba se sádlem. Po sedmé hodině večerní začali pomalu 
ale jistě přicházet první diváci. K velkému a příjemnému 
překvapení pořádajících i autorů filmu, davy přicházejících 
nekončily. Museli jsme „ rozebrat“ tribunu, aby bylo kam 
sednout. Vždyť celkový počet platících diváků 396 předčil 
všechna očekávání. Po půl deváté začalo promítání 
a obecenstvo Stichlo. Po skončení filmu obecenstvo 
odměnilo autory dlouhým potleskem vestoje. Byl to 
příjemně strávený večer pro napříč generacemi zaplněné 
hlediště. Naštěstí nás podrželo počasí a nemusela přijít 
varianta promítání v sálu Kulturního domu, který není 
nafukovací. Děkujeme autorům za výborný nápad pro 
nejen místní občany.       Jaroslav Šula



vyžadují podstatně kvalitnější zdroj signálů. Zavedením digitálního vysílání ve formátu DVB-C bude možno 
v TKR efektivněji využít stávající přenosovou šířku – místo jednoho analogového programu o přenosové šířce 
8MHz je možno šířit digitální multiplex s modulací QAM, kterým lze přenést až tři HDTV programy anebo 
šest SDTV programů. Budoucnost mají přenosy TV programů ve velmi vysokém rozlišení HDTV, a proto 
budeme směřovat celou koncepci digitalizace TKR Jarcová tímto směrem. V neposlední řadě příjem signálu 
pomocí kabelového rozvodu skýtá vysokou stabilitu a spolehlivost, která není svázána s nectnostmi satelitního 
a mikrovlnného příjmu. Parametry naladěných programů se dlouhodobě nemění, široká paleta přenášených 
programů bude dostupná jak v podobě analogové (pro nejstarší typy televizorů se skleněnou obrazovkou), 
tak digitální terrestrické DVB-T (pro všechny typy i starších plochých televizorů) a nově po podzimním UP-
Grade také ve formátu DVB-C, které umožňuje novějším plochým televizorům (vybaveným DVB-C příjmem) 
přenášet TV vysílání ve velmi vysokém rozlišení HDTV. Zavedením digitálního vysílání DVB-C, bude naše 
síť vytížena na 90-95% své přenosové kapacity. Další rozšiřování digitálního vysílání bude možné už jen 
za cenu vypnutí některých analogových programů (místo jednoho analogového televizního programu lze 
šířit tři programy HDTV ve velmi vysokém rozlišení). K příjmu takovéhoto vysílání není potřeba žádných 
dekódovacích karet. Jak už bylo zmíněno výše, cílem modernizace je šíření televizních programů v té nejvyšší 
možné kvalitě. Nově budou v TKR Jarcová vysílány pro zájemce i tematické balíčky televizních programů 
(sportovní nebo filmové). UP-Grade systému (výměna za novější verzi) TKR s reorganizací TV programů 
proběhne v jednom dni na podzim 2016. Termín reorganizace Vám bude včas oznámen na infokanálu 
a letáčkem do schránky – zde budou i veškeré další podrobnosti ohledně cen za jednotlivé služby a seznamy 
TV programů jednotlivých služeb. V den přeladění to pro Vás uživatele bude znamenat večer provést jediný 
úkon: ZNOVU NALADIT VŠECHNY TELEVIZORY PŘIPOJENÉ K TKR JARCOVÁ V DEN, KTERÝ VÁM BUDE 
OZNÁMEN. Pokud při spuštění ladění použijete u televizorů automatické ladění a vyhledávání, pak se Vám 
i nově naladěné programy seřadí chronologicky za sebou a nebudete je muset pracně přemisťovat. Toto vše 
bude možné přijímat v jednom domě na jednom čísle popisném za jeden poplatek na neomezeném počtu 
televizorů. Rekonstrukce se bude týkat i hlavní stanice, kde bude 
vyměněna podlaha, střecha, která dostane speciální pokrytí odrážející sluneční paprsky a zabudováno nové 
zabezpečovací zařízení sledující pohyb a chránící stanici před nevítanými hosty 
Porovnáním s jinými poskytovateli např. u satelitního příjmu tří nejběžnějších poskytovatelů je cena obdobné 
TV nabídky za 300,-Kč/měsíc. V porovnání s jinými kabelovými operátory pak 250,-Kč/měsíc. V současnosti 
je cena za stávající analogovou nabídku v TKR Jarcová 1000,-Kč/rok, což je 83,30Kč/měsíc. Instalace 
a zprovoznění této technologie, která umožní příjem a šíření signálu ve velmi vysokém rozlišení na více 
televizorech v jedné domácnosti přináší pro občany zdražení této služby o pět set korun na jedno odběrné 
místo a rok. Od 1.1.2017 to tedy bude 1500,- Kč/rok (přepočteno na měsíc: 125,- Kč), což je stále polovina ceny 
ve srovnání se současným satelitním příjmem a pro všechny typy a druhy televizoru v domácnosti pod jedním 
číslem popisným. Děkujeme za pochopení. 
Knihovna: Stejně tak jsme vás v minulém čísle informovali o stěhování stávající knihovny do upravených 
prostor v bývalém bytě. Po zvážení všech okolností se zastupitelstvo nakonec rozhodlo využít uvolněnou 
místnost po kadeřnici v přízemí obecního úřadu (vedle kadeřnice paní Kumbárové). Aktuálně probíhají 
poslední drobné úpravy s tím, že stěhování knih by mělo proběhnout na přelomu měsíce září a října. 
Krajské volby: Volby do zastupitelstev krajů se uskuteční ve dnech 7.10.2016 od 14:00 do 22:00 hodin a 8.10.2016 
od 08:00 do 14:00 hodin. Volební místností bude tradičně sál kulturního domu. 
Vánoční jarmark: Místní základní a mateřská škola oznamuje, že letošní vánoční jarmark se uskuteční 
26.11.2016. Tradičně si budete moci koupit krásné výrobky nejen našich dětí, které vám zpříjemní vánoční 
chvíle nejen v době adventu. K poslechu a tanci opět zahraje skupina Jindřišky Letákové. Pokud by někdo z vás 
chtěl obci darovat pěkný smrček, který už u vás na zahradě nemá místo, prosím, zavolejte nám. Právě ten váš 
může být ozdobou letošních vánoc v naší obci. 
Upozornění občanům: Prosíme, abyste všichni měli svůj dům zřetelně označen číslem popisným. Je to kom-
plikace nejen pro poštovní služby, ale i pro obecní úřad, pokud vám roznášíme nějaké písemnosti, volební 
lístky apod. Ostatním usnadníte práci a vy se můžete vyhnout případným problémům. Stejně tak bych požá-
dal, abyste měli funkční zvonky. Zejména tam, kde máte zamčenu branku. Konkrétně je to problém např. při 
odečtech vody, elektřiny apod. Děkuji za pochopení.                                 Obecní úřad

Cvičení PILATES opět začalo! Každou neděli od 18,30 hodin v tělocvičně školy !!! 
            Petra Bajzíková
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